

		Sociokraticirklen Urbania REFERAT	
		Referat: 9. juni 2026	
		Punkter: 1. Opsamling fra Generalforsamlingen (alle) 2. Mødekalender (Inger) 3. Økonomistyring af cirklen og valg af rollehaver (Cleo) 4. Næste introkursus, forslag (Merete) 5. Forslag om at træne spændingshåndtering (Helene) 6. Mødekultur (Merete) 7. Fast punkt: Er der punkter, som den delegerede skal tage med til det næste Ankercirkelmøde? (Delegeret Helene) 8. Opdatering af backlog (Sekretær)	
Mødetid og sted		Tirsdag 9. juni 2026 Kl. 16.30-19: Møde i Sociokraticirklen Sted: Hos Nille	
Tid	Min	Emne	
16:30	5	Tjek-ind	
16:35	13	A (ttendance): Merete (facilitator), Inger (sekretær), Nille, Cleo, Birgitte (online), Helene Afbud: Leyla D (uration): 16.30-19 M (inutes): Endelig godkendelse af referatet af møde den 12. april 2026 (NB Mødet 11/5 blev aflyst) I (nformation): Merete og Inger har lavet en vellykket introworkshop for Genopret Kbh mfl. De vil gerne have mere (men er endnu ikke vendt tilbage). Orientering fra Ankercirklen. AC har konstitueret sig med Gro som forperson, Mette er “ansigtet udadtil”, Riko er kasserer. Facilitator og sekretær skifter fra gang til gang, Gertie er kommunikationsansvarlig, følgegruppen er Anders, Gertie og Riko, Helene besvarer mails. XGF: alle forslag til vedtægtsændringer er nu godkendt. Jens Erik Raasted er fortsat med i Områdefornyelsen Bispeengen N (æste 2 møder): Tirsdag 11/8 kl. 16.30-19. Afbud fra Birgitte. Sted: Broen, Lundtoftegade 23. Skal bookes (hele efteråret) (Cleo) Møde 2 afventer behandling på dette møde.	
16:48	2	Samtykke til dagsordenen	B

16:50	30	Opsamling fra Urbanias generalforsamling (alle og især Helene) Helene: Medlemsmøde omkring nye cirkler fremkommet på GF 2026. Ankercirklen vil gerne have hjælp til at arrangere et medlemsmøde som kan være med til at oprette flere cirkler, f.eks. delebilsordnings-cirkel og måske andre. Ankercirklen vil gerne have fastsat en dato for at kunne dele med medlemmer. Jeg synes dette ønske stemmer godt overens med sociokraticirkelns ønske om at invitere til cirkelsnak med ankercirklen om netop sammenhæng mellem cirkler og hjælpecirkler, domæner samt sammenhæng med mission og vision. Ligeledes mit ønske om at få lavet domænebeskrivelse for admin-cirklen. Helene: AC vil gerne have hjælp til et medlemsmøde om cirkelorganisationen - dobbeltrepræsentation, hvor mange cirkler kan hænges op i AC, domæner osv. Hvordan får vi det sat i værk? Runde: Alle synes godt om ideen. Vi gør det! Vi kommer med et datoforslag og nedsætter en hjælpecirkel til planlægning i samarbejde med AC. Valgt efter nominering: Helene, Inger, Merete. <u>Helene</u> giver AC besked om, hvem vi stiller med. Eftertanker til generalforsamlingen: Helene giver denne feedback videre til AC.	U B
17:20	10	Mødekalender for efteråret Tirsdag 11/8 16.30-19 Lørdag 5/9 kl. 10-12.30 (afbud Merete) Mandag 19/10 16.30-19 Onsdag 18/11 16.30-19 (afbud Inger) Søndag 13/12 10-14	B
17:30	10	Økonomistyring i cirklen (Cleo) Rollebeskrivelse og valg til rolle: Kasserer. Holde styr på vores udgifter i forhold til vores budget. TAGES OP PÅ NÆSTE MØDE (Cleo laver forslag) Indtil videre fungerer Cleo som kasserer, dvs. send bilag til hende.	B
17:40	5	Næste introkursus, forslag (Merete) <u>Forslag:</u> Vi fastlægger tidspunktet for næste introkursus, når vi kender planen for realiseringen af Urbania. VEDTAGET	B
17:45	10	Pause	

17:50	30	Forslag om at træne spændingshåndtering i efteråret (Helene)) (se Cleos rådsøgning hos CC) Helene: Spændingshåndtering, medlemsmøde. Dette er nok mere et observationspunkt fra seneste ankercircelmøde, hvor der fra GF2026 blev rapporteret omkring ”brok” fra tidligere medlemmer af ankercirklen angående Urbanias aktuelle arkitektur samt budget, hvilket jeg opfattede som spændinger som det kunne være interessant at arbejde videre med på en kommende spændings-workshop. Valg mellem workshop-alternativer: a) kun for os, b) for os og AC, c) for alle. Runde: God idé med et kursus. Hvor mange giver det mening at være? For dem der er aktive i foreningen? Inkludere dem der på GF reagerede på ændringerne i arkitekturen? Spørge CC til råds om set-uppet? Vi planlægger en workshop i spændingshåndtering med CC januar-februar 2027 - for os, AC og andre der er aktive i Urbania. Vi finder sammen med CC ud af om denne workshop kan udbydes til flere. (Pris skal aftales.) Valg ved nominering af to personer til hjælpecirkel for denne aktivitet: Nille og Cleo. Vi kan tilbyde en spændingshåndtering til AC. Backlog Forslag: Indkøb af to eksemplarer af CCs nye bog om spændingshåndtering (så kan de gå på omgang). <u>Nille</u> indkøber.	B
18:25	15	Mødekultur (Merete) Afrunding. Mødestruktur: Vi holder os generelt til strukturen, hvis vi afviger, er vi tydelige om, hvad vi afviger med og hvorfor. Og hele cirklen samtykker til det. Spændinger: Når der opstår en spænding i rummet, kan ethvert medlem til enhver tid tage det op. Facilitator spørger så: ”Kan du holde denne spænding?” (Den behøver ikke behandles med det samme.) Grænserespekt: Vi bliver på egen banehalvdel, vi må sige, hvad vi føler, men vi må ikke gøre os til dommere eller skælde ikke hinanden ud for vores meninger, holdninger og følelser. Hvis vi overskrider det, har alle andre ret til at sige stop. Vi bestræber os på, at alle føler sig trygge og sikre i cirklen. Tilføjes til vores dokument om mødekultur.	B

18:40	5	Fast punkt: Er der punkter, som den delegerede skal tage med til det næste Ankercirkelmøde? (delegeret Helene): - Vi vil gerne være med til at lave et medlemsmøde om cirkelstruktur og cirkelgenerering (Inger, Merete, Helene). - Vores forslag til workshop om spændingshåndtering. - Tilbage melding om at tiden ikke blev holdt på GF, hvor tre personer havde brugt tid på forberedelsen.	U
18:45	5	Input til nyhedsbrev Kommende medlemsmøde om cirkelgenerering Merete skriver et par linjer om vores workshop med Genopret Kbh.	U
18:50	5	Opdatering af backlog (sekretær) Rollebeskrivelse for kasserer og valg af kasserer	
18:55	5	Tjek ud	